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Övriga närvarande: 
 
 Guniris Jonasson Sekreterare §§ 74-81        
 Örjan Abrahamsson Huvudenhetschef MBS §§ 74-81 
 Mattias Axelsson Ekonomi § 75     
 Dan Östlund Kultur- och fritidsenheten §§ 74, 76 
 Elin Källman Kultur- och fritidsenheten § 74 
 Ida Åkerlind Kultur- och fritidsenheten § 80 
 Matti Heino Miljö- och byggenheten §§ 77, 78 
 Anna Törner Tekniska enheten §§ 78 
 Majed Safaee Information (via SKYPE) § 79 
 Åsa Eriksson Tekniska enheten § 74 
 Jan Olov Åström Konsult § 74 
 
 
 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens utskott 
för Samhällsutveckling 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-09-07 
 
 
 

 
 
Sida 
3 (22) 

 
 
 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvaro-/tjänstgöringslista 
 

 

Namn 
 

När- 
var- 
ande 

 

Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 

 

Reserva- 
tion 

 

Omröstning 
 

Anteckningar 
 

 

§ 
 

§  
 

 

§ 
 

§ 
 

Ja 
 

Nej 
 

Ja 
 

Nej  

          
Ordinarie           

          

Roger Johansson (VI) x           

Ulf Breitholtz (V) x  § 
81       

Daniel Höglund (C) x         

Lillemor Edholm (S) x         

Mikael Sjölund (S) -         

 
Ersättare          

Johan Andersson (C) x          

Linus Källgren (VI) x         

Sebastian Nygren (V) -         

Åsa Sjödén (S) x x       Ersätter Mikael Sjölund (S) 

Morgan Nordin (S) x         
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§ 74   
 

Informationer   
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling tackar för informationerna 
 
 
Lägesinformation Aquarena 
Dan Östlund, Kultur- och fritidsenheten, berättar om hur övertagandet av driften av 
Aquarena har genomförts och ger även en dagslägesrapport. 
  
Redovisning av bidrag till kulturföreningar 
Elin Källman, kultursamordnare, redovisar årsbidragen till verksamma kulturföreningar, 
hembygdsgårdar och studieförbund. 
 
Utredning av matavfall 
Konsult Jan Olov Åström och Åsa Eriksson Tekniska enheten, går igenom resultatet av 
Matavfallsutredningen som beslutades av kommunstyrelsen 2020-04-07 § 56. 
 
Fråga från Sollefteåforsen 
I samband med renoveringen av Sollefteå kraftverk har man anlagt en väg och en yta för 
uppställning av en lyftkran. Sollefteåforsens VD har ställt frågan till kommunen om 
eventuellt intresse av att ha kvar vägen och uppställningsytan. De kan exempelvis 
användas till parkering för laxfisket. Om inte Miljö- och byggenheten ser något hinder ur 
miljö- eller geologisk aspekt, är utskottet positivt till att behålla vägen och 
uppställningsytan. 
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§  75 
 

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning per 31 juli 2020 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av per 2020-07-31för Med-
borgarservice, VA och avlopp, Avfall samt Gata & Park och lägger dem till handlingarna. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunens verksamheter ska månadsvis redovisa en verksamhets- och ekonomiuppföljning. 
Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata verksamhetsuppföljningar:  
 
a) Medborgarservice 
b) VA och avlopp 
c) Gata och park 
d) Avfall 
 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Medborgarservice 2020-07-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2020-07-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2020-07-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2020-07-31 
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§   76 KS 174/2020 
 

Svar medborgarförslag: Skatepark i betong i centrala 
Sollefteå 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta   
 

- att medborgarförslaget avslås. 
 
 

Ärendebeskrivning 
Jeffrey Wall har lämnat nedanstående medborgarförslag. Förslaget fick  mer än 25 röster 
när det publicerades på kommunens hemsida i maj 2020: 
 
” I nuläget finns i Sollefteå endast en skatepark på Hågesta. Denna har anordnats av 
privatpersoner för 15-18 år sedan och underhålls endast spontant på frivillig basis av 
föräldrar till de som åker där.  
 
Skateparken börjar bli sliten och kommer inte hålla länge till. Ofta är 20-25 ungdomar där 
samtidigt och kör så det finns ett stort intresse bland Sollefteås ungdomar av en skatepark 
i gott skick. Det skulle vara bra om en mer central skatepark i kommunal regi kunde 
ordnas. Företrädesvis en i betong som då är relativt underhållsfri.  
Sådan finns idag i kommunal regi i både Örnsköldsvik, Härnösand samt Sundsvall.  
 
En sådan skatepark skulle kunna förläggas i exempelvis stadsparken eller annan när-
liggande central plats. Med det centrala läget är den lätt tillgänglig för alla. Även de som 
bor på campingen kan använda den.  
 
Skateparken skulle även kunna användas för tävlingar och/eller uppvisningar under till-
ställningar, exempelvis Nipyran eller liknande, där professionella åkare kan bjudas in för 
uppvisning och/eller workshops.  
Detta skulle markant öka attraktionskraften hos Sollefteå.  
 
Skateparken som finns i Sundsvall är känd bland skejtare vida omkring och åkare tar sig 
ofta från närliggande städer för att åka i den fantastiska parken. Nord Skateparks har 
designat och byggt bland annat skateparken i Härnösand och Örnsköldsvik…” 
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har gjort samma bedömning som förslagsställaren, att ska vi bygga en 
Skatepark bör den vara i betong. Då blir den mycket mer ändamålsenlig och relativt 
underhållsfri.  
 
Erfarenheten från att bygga parker i andra material är att det innebär mycket underhåll och 
anläggningarna blir bristfälliga ur säkerhetssynpunkt.  
 
Förvaltningen har genom åren stöttat olika initiativ att uppföra ”skateparker” i mindre 
skala, men tyvärr har underhållet inte blivit särskilt långvarigt och skaderisken ökat. 
Idag finns en anläggning på Hågesta som NP3 hjälpt föräldrar med, och  den har ovan-
stående problem.  
 
Att bygga en Skatepark kräver en speciell kompetens, där några få firmor åker runt i 
landet och anlägger dem. Skateparken i Härnösand på ca 700 m2 tog ca 4 månader att 
anlägga och kostade 5.2 mnkr.  
 
Härnösands Skatepark är inte någon speciellt stor anläggning skulle kunna vara lämplig i 
Sollefteå. Förvaltningen ser dock, under rådande ekonomiska läge, inte någon möjlighet 
att anlägga en Skatepark i Sollefteå i dagsläget.   
 

 
Skatepark i Härnösand 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Medborgarförslaget avslås 
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-09-07  
Kommunstyrelsen 2020-10-06  
Kommunfullmäktige 2020-10-26  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind  - KS 174/2020-5 
Medborgarförslag, Jeffrey Wall – KS 174/2020-1  
Kompletterande argument – KS 174/2020-2,3 
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§   77 Dnr: KS  217/2020 
 

Detaljplan för del av Sollefteå Prästbord 1:66 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår  
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att anta detaljplanen för del av Sollefteå Prästbord 1:66 med flera, för villa-
tomter 

 
Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att skapa sju större attraktiva villatomter i stadsdelen Präst-
bordet samt att ge möjlighet för tre befintliga fastigheterna att utöka sin tomtmark. Behov 
finns av att utöka kommunens planreserv gällande kommunala villatomter. 
 
Planförslaget har varit på samråd under tiden den 26 november till 29 december 
2019.Information om upprättat planförslag skickades till samtliga enligt fastighets-
förteckning och sändlista.  
Planhandlingar har funnits att ta del av på kommunens webbsida och på miljö- och bygg-
enheten i Sollefteå kommunhus. Under samrådstiden kom det in 13 skriftliga yttranden. 
Framförda synpunkter vid samrådet finns redovisade i en separat samrådsredogörelse. 
 
Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 22 juni till 27 juli 2020.  
Under granskningstiden har handlingarna varit tillgängliga för allmänheten i 
kommunhuset och på kommunens webbsida.  
 
Kungörelse om granskningen har funnits på kommunens anslagstavla. Ett meddelande om 
granskningen skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista.  
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen anser att upprättandet av ny detaljplan för rubricerat område är utfört 
utifrån förslag till utökning av bostadsmark enligt kommunens översiktsplan. Med detta är 
förvaltningens bedömning att Kommunstyrelsen kan godkänna förslag till beslut om 
antagande av detaljplanen. 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 
Planavgift kommer att tas ut i samband med bygglov för att täcka upp kostnaden för 
upprättandet av detaljplanen. Kostnader för anläggande av gata och fastighetsförrättning 
täcks upp av intäkter av försäljning av tomtmarken. Intäkter fås genom anslutnings-
avgifter för vatten, avlopp och dagvatten.   
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Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta detaljplanen för rubricerat område. 
  
Beslutsplanring 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-09-07 
Kommunstyrelsen 2020-10-06 
  
Lagrum 
Plan- och bygglagen (2010:900) 4 kap 2 § 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Matti Heino – KS 217/2020-1 
Plankarta, Planbeskrivning, Samrådsredogörelse, Granskningsutlåtande – KS 217/2020-2 
Muntlig information – Matti Heino 
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§  78   Dnr: KS 154/2020 
 

Paddelhall på Risön 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att avslå ansökan om paddelhall på Risön 
 

- att uppdra till förvaltningen att tillsammans med intressenterna hitta alternativa 
förslag till placering av en paddelhall 

 
- att uppdra till förvaltningen att arbeta fram förslag till ”Riktlinjer för mark-

anvisning” och  använda tillväxtgruppen som referensgrupp i detta arbete. 
 
Ärendebeskrivning  
Sollefteå kommun har genom fritidsförvaltningen och näringsliv fått frågan från tre olika 
aktörer om möjligheten att uppföra en Paddelhall på Risön , Sollefteå. 
 
Förvaltningens bedömning  
Förvaltningen har utrett om en placering på Risön skulle vara möjlig på nuvarande tennis-
banor som i dag används i väldigt liten utsträckning. Tennisbanorna omfattas av ett 
(arrende)avtal men någon skötsel av banorna regleras inte i avtalet 
 
Innan kommunen anger lämplig placering för en etablering bör en utredning av området 
genomföras. Utredningen bör behandla såväl juridiska, tekniska som strategiskt viktiga 
frågor. Vid utredningen bör även frågan om andra, för ändamålet lämpliga, placeringar 
diskuteras. 
 
Förvaltningen är positiv till en etablering av en paddelhall i Sollefteå men svårigheterna 
med en etablering på Risön gör att alternativ plats bör sökas. 
 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att avslå ansökan om paddelhall på Risön samt uppdra till förvaltningen att tillsammans 
med intressenterna hitta alternativa förslag till placering av en paddelhall 
 
Förslag till beslut under mötet 
Daniel Höglund – Förvaltningens förslag med tillägg  
- uppdra till förvaltningen att arbeta fram förslag till ”Riktlinjer för markanvisning”  med 
Tillväxtgruppen som referensgrupp 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att utskottet beslutar Daniel Höglunds (C) förslag 
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-06-08 
Kommunstyrelsen 2020-08-18 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson  – KS 154/2020-2 
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§ 79    Dnr: KS 127/2019 
 

Biltrafik på gågatan 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

-  att förslaget om att öppna upp för biltrafik på gågatan avslås med hänvisning till 
   Polismyndighetens avstyrkan 

 
Utskottet för Samhällsutveckling beslutar: 
 

- att uppdra till förvaltningen att presentera utredningsdirektiv för utveckling av den 
fysiska miljön i Sollefteå centrum 

 
Ärendebeskrivning 
Handel Sollefteå har vänt sig till kommunen med en förfrågan om att öppna upp gågatan 
för biltrafik. I enlighet med Handel Sollefteås önskemål har Sollefteå kommun utvecklat 
två förslag för hur biltrafik genom gågatan skulle kunna se ut, båda förslagen har 
avstyrkts av Polismyndigheten. 
 
Vidare har kommunen också genomfört en enkät till såväl handlare som medborgare. 
Bland handlarna är resultatet jämnt mellan de som vill öppna upp för trafik på gågatan 
och de som inte vill det. Hos medborgarna visar enkäten att motståndet mot att öppna upp 
gågatan är stort. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen anser att handeln och gågatan är väldigt viktig för Sollefteå kommuns 
utveckling. Genom åren har också ett flertal projekt bedrivits eller finansierats av 
kommunen för att stärka handeln. Senast var det projektet ”Centrumutveckling – aktörer i 
samverkan för ökad attraktion i Centrum” som avslutades vid årsskiftet 2019/2020. 
 
För att fortsätta utvecklingen av centrum avser förvaltningen att inom kort komma med 
förslag på utredningsdirektiv för utveckling av den fysiska miljön i centrala Sollefteå. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att förslaget om att öppna upp för biltrafik på gågatan avslås med hänvisning till 
Polismyndighetens avstyrkan 
Att förvaltningen ges i uppdrag presentera utredningsdirektiv för utveckling av 
den fysiska miljön i Sollefteå centrum 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Majed Safaee  – KS 127/2019-8  
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§  80  Dnr: KS 231/2020  
 

Översyn Taxor Aquarena 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att justera Aquarenas taxor enligt förvaltningens förslag. 
 

- att de nya taxorna ska gälla fr.o.m. 2020-11-01 
 

Ärendebeskrivning 
Aquarena togs 2020-06-01 över till kommunal drift från Sollefteå Badholding AB efter 
beslut i kommunfullmäktige 2019-02-25 § 7. 
 
Då Sollefteå kommun nu ska se över priserna på friskvårdsanläggningen, har förvalt-
ningen initierat en översyn av prissättningen utifrån de priser som råder i Sollefteå tätort 
samt kommunalt drivna gym i jämförbara kommuner. 
 
Förvaltningens  bedömning 
De förutsättningar som råder för kommunen när det gäller driften av Aquarena regleras i 
kommunallagen samt konkurrenslagen. 
 
Självkostnadsprincipen, Kommunallagen 6§. 
Kommuner och regioner får inte ta ut högre avgifter än som motsvarar kostnaderna för 
de tjänster eller nyttigheter som de tillhandahåller. Lag (2019:835). 
Självkostnadsprincipen innebär att de kommunala avgifterna som utgångspunkt ska 
bestämmas så att ett ekonomiskt överskott undviks. En självkostnadskalkyl består till stor 
del av osäkra antaganden varför det inte går att göra en självkostnadskalkyl som obetingat 
återspeglar de verkliga kostnaderna. Av den anledningen har lagstiftaren ansett sig vara 
tvungen att acceptera ett visst överuttag av avgifter under förutsättning att de inte väsent-
ligen överstiger självkostnaderna 

Det kommunala självstyret möjliggörs genom den s.k. avgiftsmakten vilken regleras i 8 
kap. 3 och 9 §§ RF. 91 Av bestämmelserna framgår att en kommun kan ta ut en avgift om 
riksdagen meddelat föreskrift om dess befogenhet i lag eller genom särskilt bemyn-
digande. Av 2 kap. 5 § kommunallagen framgår därför att kommuner får ta ut avgifter för 
tjänster och nyttigheter som de tillhandahåller.  
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Förvaltningen kan konstatera att den kommunala budgeten för anläggningen är 5 000 tkr 
per år, (att jämföra med 7 500 tkr per år som kommunen gav i driftbidrag till förra entre-
prenören). I budgeten för Aquarena beräknas intäkterna att ligga på 2 356 tkr per år. Det 
måste dock tydliggöras att kostnader och intäkter för friskvårdsanläggningen till största 
delen handlar om badverksamheten. För att kunna härröra vilka kostnader och intäkter 
som tillhör respektive verksamhet kommer dessa att noggrant särredovisas inför en 
kommande utvärdering om huruvida verksamheten på nytt ska utsättas för anbudsgivning 
för en eventuell entreprenad, senast 1/1 2023 

Samma resonemang kan föras om 7§ i kommunallagen. 
Kommuner och regioner får driva näringsverksamhet, om den drivs utan vinstsyfte och 
syftar till att tillhandahålla allmännyttiga anläggningar eller tjänster åt medlemmarna. 
Lag (2019:835). 

Regeln innebär att det råder förbud för kommuner att driva spekulativa företag. Förbudet 
hindrar dock inte att verksamheten ger ett överskott men syftet med verksamheten är inte 
att ge vinst till kommunen. Sollefteå kommun har inte ett vinstsyfte med Aquarena utan 
själva syftet med att anläggningen byggdes var att medborgarna skulle ha en friskvårds-
anläggning med hög tillgänglighet, brett utbud och med folkhälsan som grund. 
 
Gympriser i Sollefteå tätort och i andra kommuner (kommunalt drivna gym) 
Redovisas i Förvaltningsyttrande KS 231/2020-1 med bilaga 

Riktlinjer för marknadsmässig prissättning (konkurrensverket): 
Offentliga sammanslutningar kan i likhet med andra aktörer på marknaden i princip fritt 
anpassa sina priser efter marknaden och konkurrensläget. Friheten gällande prissättningen 
begränsas emellertid av kravet på marknadsmässig prissättning. 
Om den offentliga aktörens pris understiger det pris som privata företag tar ut, kan det indi-
kera att alla kostnader inte täcks eller att den offentliga aktören verkar under mer gynnsamma 
förutsättningar än privata företag. Det kan då finnas orsak att se över att prissättningen inte 
begränsar konkurrensen. 
 
Med marknadsmässig prissättning avses den prisnivå som en motsvarande privat aktör skulle 
ha. Därmed ska priserna i princip bestämmas med beaktande av rörliga och fasta kostnader för 
konkurrensutsatt verksamhet, inkomster, investeringsutgifter, finansiella kostnader. Mark-
nadsmässig prissättning förutsätter att ett rimligt avkastningskrav beaktas i den ekonomiska 
verksamheten och prissättningen. Även om det har bestämts att den offentliga näringsverk-
samheten inte syftar till vinst, förutsätter tillgodoseendet av konkurrensneutraliteten minst att 
rimliga avkastningskrav beaktas i den offentliga sammanslutningens ekonomiska verksamhet 
och prissättning. 
 
Om den offentliga aktörens pris understiger det pris som privata företag tar ut, kan det indi-
kera att alla kostnader inte täcks eller att den offentliga aktören verkar under mer gynnsamma 
förutsättningar än privata företag. Det kan då finnas orsak att se över att prissättningen inte 
begränsar konkurrensen.  
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I dagsläget har Aquarena samma pris som när anläggningen drevs på entreprenad varvid 
förvaltningen bedömer priserna som marknadsmässiga då anläggningen drevs marknads-
mässigt före övertagandet i kommunal drift. 
 
Slutsatser 
Kommunala taxor ska bygga på självkostnadsprincipen innebärande att man ska undvika att 
ett ekonomiskt överskott uppstår i verksamheten. Det är dock oerhört svårt att ställa samman 
en självkostnadskalkyl då kommunen inte har någon erfarenhet av att driva anläggningen. 
Kommunen har vid övertagandet haft som en av förutsättningarna att tidigare entreprenörs 
taxor skall gälla under det första verksamhetsåret, vilket också har kommunicerats till med-
borgare och företag. 
 
Kommunala taxor ska bygga på självkostnadsprincipen innebärande att man ska undvika att 
ett ekonomiskt överskott uppstår i verksamheten. Det är dock oerhört svårt att ställa samman 
en självkostnadskalkyl då kommun inte har någon erfarenhet av att driva anläggningen. Det 
finns ingen aktör i närområdet som har samma aktiviteter som Aquarena erbjuder med bad, 
gym och annan träning Kommunen har vid övertagandet haft som en av förutsättningarna att 
tidigare entreprenörs taxor skall gälla under det första verksamhetsåret, vilket också har 
kommunicerats till medborgare och företag. 
 
Sett till Konkurrensverkets riktlinjer för marknadsmässig prissättning kan Sollefteå kommun 
inte ha priser som riskerar att snedvrida konkurrensen i närområdet. Frågan är emellertid inte 
okomplicerad då den kommunala budgeten avser hela anläggningen innefattande bad, vatten-
rening, fastighet mm. där det inte finns någon aktör på den privata marknaden. 
Prisjämförelsen måste alltså begränsas till gym och gruppträning, men även där skiljer sig 
verksamheterna åt något och därmed också prissättningen. 
Sett till enbart gymträning har Aquarena den lägsta taxan av de gym som idag finns i 
Sollefteå. Vad gäller andra kommunalt drivna gym varierar siffrorna utifrån de kommunernas 
lokala förutsättningar, så den jämförelsen är svår att göra men i den jämförelsen har inte 
Aquarena de lägsta taxorna. 
 
Aquarena byggdes då det gamla badhuset, som innehöll ett föreningsdrivet gym, var uttjänt. 
Det främsta argumentet för kommunfullmäktiges beslut var folkhälsan i Sollefteå och förde-
larna för kommunmedborgarna att ha en tillgänglig friskvårdsanläggning med brett utbud. 
Beslutet innebar också att driften av hela anläggningen skulle läggas ut på entreprenad under 
en avtalstid av 8 år för att drivas affärsmässigt. För att kunna få jämförbara data med att ha 
driften i kommunal regi och driften på entreprenad kan utbud och prissättning inte skilja sig 
markant då viljeinriktningen är att göra en utvärdering senast 1/1 2023 för att återigen ta 
ställning till om driften ska ske på entreprenad och upphandlas. 
 
Emellertid. Då Aquarena nu har investerat i ny gymutrustning jämfört med tidigare då driften 
skedde på entreprenad kan det vara befogat med en justering av priserna för gymträningen. 
Vad gäller funktionell träning så är priserna idag desamma som när friskvårdsanläggningen 
drevs på entreprenad. Efter detta har ett privat alternativ etablerat sig med en högre prisnivå.  
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Den funktionella träningen ”boxen” invigdes på Aquarena redan 2017-12-06 och prisbilden är 
den samma som fanns under entreprenaden. Efter övertagandet har en vägg flyttats vilket har 
ökat ytan för funktionell träning med ca 30 m2. Antalet pass har genom åren varierat i antal, 
beroende på tillgången till instruktörer, men ligger idag på en liknande nivå som när den så 
kallade ”boxen” invigdes. Ovanstående talar också för en höjning av den delen i tränings-
avgifterna (Gym och funktionell träning).  
 
Förvaltningens förslag till prisjusteringar 
Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige att justera priserna på Aquarena enligt nedan 

• Endast bad  249 kr/månad 

• Endast gym 299 kr/månad 

• Endast gruppträning / funktionell träning 299 kr/månad 

• Bad och Gym 399 kr/månad 

• Bad och gruppträning/ funktionell träning 399 kr/månad 

• Gym och gruppträning / funktionell träning 399 kr/månad 

• Bad, gym och gruppträning/ funktionell träning 499 kr/månad 
 
Förslaget är att betrakta som ett förslag utifrån ovanstående lagstiftning och den prisbild 
som funnits under den tid som anläggningen drevs av en privat aktör med kommunalt 
driftsbidrag samt de priser som föreligger på de privatdrivna anläggningarna i Sollefteå 
tätort. Gällande den funktionella träningen på Aquarena föreslås den ingå i grupptränings- 
abonnemanget. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår fullmäktige att fastställa taxorna på Aquarena enligt nedan: 
 
Engångsentré 
Barn under 2 år (i betalande vuxens sällskap) 0 kr 
Barn 2 – 11 år.    35 kr 
Ungdom 12 – 18 år  65 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)  65 kr 
Senior (över 60 år)  65 kr 
Vuxen   90 kr 
Liten grupp (1 vuxen, 2 barn)  145 kr 
Mellan grupp (2 vuxna, 2 barn)  225 kr 
Stor grupp (2 vuxna, 4 barn)  290 kr 
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Klippkort 10 gånger valfri aktivitet 
Barn 2 – 11 år. 300 kr 
Ungdom 12 – 18 år 600 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort) 600 kr 
Senior (över 60 år) 600 kr 
Vuxen 800 kr 

 
Årskort (Autogiro, kontant) 
Månadskort endast bad   249 kr/mån – 2700 kr/år 
Månadskort endast gym   299 kr/mån – 3300 kr/år 
Månadskort gruppträning / funktionell träning 299 kr/mån – 3300 kr/år 
Månadskort bad och gym  399 kr/mån – 4400 kr/år 
Månadskort bad och gruppträning /funktionell träning 399 kr/mån – 4400 kr/år 
Månadskort gym och gruppträning / funktionell träning 399 kr/mån – 4400 kr/år 
Månadskort bad, gym och gruppträning / funktionell träning 499 kr/mån - 5200 kr/år 
 
Barn 2-11 år 60% rabatt på årskort 
Ungdom 12 – 18 år 20% rabatt på alla årskort 
Student / senior 20% rabatt på alla årskort. 
 
Priserna föreslås gälla från 2021-01-01fram till dess föreslås dagens priser gälla. 
 
Förslag till beslut under mötet 
Daniel Höglund – Priserna föreslås gälla från 2020-11-01 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om priserna ska gälla fr.o.m. 2021-01-01 enligt förvaltningens 
förslag, eller om priserna ska gälla fr.o.m. 2020-11-01 enligt Daniel Höglunds förslag och 
finner att utskottet beslutar enligt Daniel Höglunds förslag. 
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-09-07 
Kommunstyrelsen 2020-10-06 
Kommunfullmäktige 2020-10-26 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 231/2020-1 
Muntlig information, Ida Åkerlind 
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§   81 Dnr: KS 241/2020 
 

Bildande av ett Landsbygdsråd i Sollefteå 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att bilda ett Landsbygdsråd för Sollefteå kommun. Rådet ska bestå av åtta leda-
möter som utses av Lokal Utveckling Sollefteåbygden (LUS), en ledamot som 
utses av LRF, en ledamot som utses av Norra Skog, samt kommunstyrelsens ord-
förande, kommunstyrelsens vice ordförande, oppositionsråd, kommundirektör och 
landsbygdsutvecklare. 

 

- att ett kompletterat förslag till reglemente för Landsbygdsrådet ska presenteras för 
Kommunstyrelsen 2020-10-06 

 

- att uppdra till Landsbygdsrådet att ta fram mätbara mål (på detaljnivå) för Lands-
bygdsrådets arbete. 

 
 

Reservation  
Ulf Breitholtz (V) – reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsutskottet beslutade 2019-01-22 om att bilda ett Landsbygdsråd för 
Sollefteå kommun i syfta att främja landsbygdsutveckling, landsbygdssäkra beslut, till-
varata idéer, vara initiativtagare i landsbygdsfrågor, vara ett ömsesidigt forum för utbyte 
av information och vara landsbygdens röst i dialog med kommunens politiker och tjänste-
personer.  
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har haft i uppdrag att arbeta fram en modell för ett landsbygdsråd. Arbetet 
har skett i dialog med Lokal Utveckling Sollefteåbygden (LUS), kommunledningen samt 
Näringslivsrådet. Erfarenheter har också inhämtats från bland andra Örnsköldsviks 
kommun. 
Vid bildande av ett Landsbygdsråd bör man säkerställa en nära samverkan mellan 
Näringslivsrådet och Landsbygdsrådet, då många frågor tangerar båda rådens uppdrag. 
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Ett förslag till reglemente för Landsbygdsrådet, liknande Näringslivsrådets, har disku-
terats. För att skapa delaktighet i arbetet med Landsbygdsrådets slutliga utformning så 
föreslås de utsedda ledamöterna ges i uppdrag att utarbeta ett slutligt förslag som över-
lämnas till Samhällsutvecklingsutskottet för vidare hantering. 
 
Förvaltningen ser för övrigt positivt på bildandet av ett Landsbygdsråd för Sollefteå 
kommun. 
 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår Samhällsutvecklingsutskottet att föreslå Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige  

- Att besluta om att bilda ett Landsbygdsråd för Sollefteå kommun. Rådet ska bestå 
av åtta (8) ledamöter som utses av Lokal Utveckling Sollefteåbygden (LUS), en 
(1) ledamot som utses av LRF, en (1) ledamot som utses av Norra Skog samt 
kommunstyrelsens ordf, kommunstyrelsens vice ordf, oppositionsråd, kommun-
direktör och landsbygdsutvecklare. 

 
- Att uppdra till Landsbygdsrådet att lämna förslag till reglemente för rådet. För-

slaget ska utgå från Näringslivsrådets reglemente och överlämnas till Samhällsut-
vecklingsutskottet senast 2021-01-01. 

 
Förslag till beslut på mötet 
Ulf Breitholtz (V)  

- Återremiss. Ärendet är inte tillräckligt berett då inget reglemente har 
presenterats. 

 
Daniel Höglund (C)  

- första att-satsen enligt förvaltningens förslag 

- att ett kompletterat förslag till reglemente för Landsbygdsrådet presenteras för 
Kommunstyrelsen 2020-10-06 

- att uppdra till Landstingsrådet att ta fram mätbara mål (på detaljnivå) för Lands-
tingsrådets arbete. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att utskottet beslutar enligt Daniel 
Höglunds (C) förslag. 
 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 
Ersättning till landsbygdsrådets externa ledamöter ska utgå enligt kommunens reglemente 
för arvoden och ersättningar för förtroendevalda beslutade av Kommunfullmäktige.  
Arvoden ska kostnadsföras på id. XXXXXX.     
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Samråd 
Bildandet av Landsbygdsrådets mål, syfte och arbetsuppgifter har diskuterats under våren 
2020 inom Kommunledningen, med Lokal Utveckling Sollefteå (LUS), och med Närings-
livsrådet. 
 

 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-09-07 
Kommunstyrelsen 2020-10-06 
Kommunfullmäktige 2020-10-26 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Kerstin Brandelius – KS 241/2020-1 
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